
Británie chce snížit počet imigrantů, uvažuje o limitech pro občany z EU 

Britská vláda hodlá tlumit přistěhovalectví. Připravuje kvůli tomu limit pro počet 

občanů Evropské unie, kteří směli pracovat ve Velké Británii. Takový krok by ovšem 

porušoval unijní zákony. Londýn by si proto musel vyjednat jejich změnu. 

„Nemůžeme jen říkat, že to platí 50 let a není možné to nikdy změnit. Věci se 

v Evropě změnily. Zvláštně uvažujeme o počtech. Je správné povolovat velkému 

počtu lidí přicházet do jednotlivých sektorů, zvláště do některých oblastí země bez 

jakéhokoli omezení?“ zeptal se konzervativní ministr. 

Dosluhující předseda Evropské unie José Manuel Barroso  varoval Británii, že záměr 

omezit přistěhovalectví z ostatních zemí EU by nejspíš porušoval unijní zákon. 

„ To je současný postoj. Zvažujeme to změnit, aby se zajistila nějaká kontrola počtu 

přistěhovalců,“ reagoval Fallon na Barrosova slova. 

Proti omezování svobody pohybu pracovních sil se postavila i německá kancléřka 

Angela Merkelová .Ministr Fallon jí vyzval, aby si počkala na konkrétní podobu 

návrhu. 

Premiér Cameron slíbil svým občanům, že brzy nově projedná s partnery vztahy 

Británie s EU a v případě svého znovuzvolení ve volbách na jaře 201 uspořádá 

referendum o setrvání země v Unii. Hlasování by mělo proběhnout v roce 2017. 

V příštích týdnech má voličům a evropským partnerům oznámit plány na omezení 

přistěhovalectví. 

Konfederace britského průmyslu, která patří k nejvlivnějším britským lobby, reagovala 

tvrzením, že volný pohyb pracovních sil v rámci EU je jednou ze zásadních částí 

jednotného unijního trhu. Pro komisi EU a mnoha členských zemí je tento princip 

„nezpochybnitelný“. 

Úřad britského premiéra to odmítá s tím, že platný systém je „neudržitelný“. Podle 

neoficiálních statistik přišlo z EU do Británie od března 2013 do března 2014 na 

131.000 pracovníků, což bylo o 95.000 více než v předchozích 12 měsících. Londýn 

také zdůrazňuje, že nezaměstnanost občanů EU v Británii se ve 2.čtvrtletí 2014 

zvýšila o 17 % oproti 2.čtvrtletí loňského roku. 

Odpůrci omezování imigrace z EU ale zdůrazňují, že přistěhovalci více platí na 

daních než pobírají na dávkách. Stejně tak by odvětí, například zdravotnictví, měla 

bez imigrantů velké problémy. 


